
家庭和背景 

1. Have you married yet? 

你是已婚嗎? 

2. How many kids do you have? How old are they? 

有多少個小孩? 小孩多大? 

3. Have you ever broken a contract? (What are the reasons?) 

你有沒有曾經斷約? (如有, 問原因) 

4. Why did you leave your last job? 

為甚麼你離開上一份工作？ 

5. Can you provide a reference letter or contact details from your previous 

employer? 

可否提供前僱主的推薦信或聯絡資料？ 

情景篇 

6. Taking care of newborn baby is so hard. You may need to wake up several 

times at midnight. Is that okay for you? 

照顧初生嬰兒十分辛苦，你需要半夜起床數次，你能接受嗎？ 

7. Are you willing to share a room with the baby, under what conditions? 

你是否願意與嬰兒同房，有無任何條件？ 

8. If my kids are fighting with each other at home. What should you do? 

如果孩子在家裡打架，你應該如何做？ 

9. What would you do if the baby kept crying at night? 

如果嬰兒晚上不停哭泣，你會怎麼做？ 

10. How would you handle it if the baby has a fever? 

如果嬰兒發燒，你會如何處理？ 

11. What would you do if the baby accidentally falls and gets injured? 

如果嬰兒不慎跌倒受傷，你會怎麼應對？ 

12. If you saw our child arguing with another child at the park, how would you 

handle it? 

如果你看到我們的孩子在公園與另一個孩子發生爭執，你會如何處理？ 

  



13. What would you do if the elderly person you are caring for suddenly feels 

unwell and there are no other adults at home? 

如果家中的長者突然感到不適，而家裡沒有其他成年人在場，你會怎麼

做？ 

14. How would you persuade a child or elderly person you are caring for to take 

their medicine if they refuse? 

當照顧的兒童或長者拒絕服用藥物時，你將如何說服他們？ 

生活習慣與健康 

15. How long do you usually use your mobile phone each day? Would it be okay 

for you to use your mobile phone only during your rest time? 

你每天習慣使用手機多長時間？如果工作期間不能使用手機，只能在休息

時間使用，你能接受嗎？ 

16. Do you smoke? 

你是否吸煙？ 

17. Do you have any health issues or allergies? 

你有沒有任何健康問題或過敏情況？ 

期望與需求 

18. You need to work here and leave your kids for two years. Will you be home-

sick? How do you deal with home-sick? 

你需要在這裡工作並且離開子女 2年, 你會否思鄉? 如何解決思鄉病? 

19. Are you sure you can finish the two-year contract? 

你確定能完成 2年合約？ 

20. What are your work expectations or any special requests? 

你有何工作期望或特別要求？ 

21. Would you mind if there were surveillance cameras installed in the house? 

如果家中安裝了監控攝像鏡頭，你是否介意？ 

22. How do you view communication and resolving disagreements with family 

members? 

你如何看待與家庭成員的溝通和解決分歧？ 

23. Do you have any specific requests for your days off? Would it be okay if you 

do not have Sundays off? 

對放假日子是否有特定要求？如果不放星期日可以嗎？ 


